

## 2009 China Medical Board Distinguished Professors

### 2009 美国中华医学基金会 杰出教授

#### **Cheng Tao**

Professor Cheng Tao received his medical degrees and clinical training from the Second Military Medical University of China, and completed his postgraduate research training at Harvard Medical School. Professor Cheng is an internationally recognized investigator in the areas of stem cell biology and experimental hematology. He has published more than 60 research articles, invited reviews and chapters in premier journals and books. He currently holds several leadership positions for stem cell and hematology research at the Chinese Academy of Medical Sciences and Peking Union Medical College.

#### **程涛**

程涛教授毕业于第二军医大学并在该校接受临床训练。随后在美国哈佛医学院作完成研究训练。程涛教授是国际知名的干细胞生物学与实验血液学研究者，曾在主流杂志或书刊发表了六十余篇论文。目前是中国医学科学院（北京协和医学院）干细胞医学与实验血液学的主要领军人物之一。

#### **Gu Dongfeng**

Dongfeng Gu is a cardiovascular epidemiologist at Peking Union Medical College (PUMC), with the rank of Professor. He has led large observational and interventional studies that have explored the health burden of chronic diseases, prevention of cardiovascular diseases in populations, and risk factors associated with hypertension, atherosclerosis and obesity. He received his medical training and doctorate in Nanjing Medical University and PUMC, and did his postdoctoral training in the United States and the United Kingdom. His main research interests include environmental and genetic risk factors in cardiovascular epidemiology, and population-based approaches to prevention and control of cardiovascular diseases.

#### **顾东风**

顾东风，北京协和医学院教授，心血管流行病学专家。他领导和开展了针对慢性疾病负担，心血管病人群防治，以及识别高血压、动脉粥样硬化和肥胖等疾病危险因素的大规模观察性和干预性研究。他先后毕业于南京医科大学和北京协和医科大学研究生院，曾分别在美国和英国等国家研修。他的研究兴趣领域为高血压和动脉粥样硬化和肥胖等疾病的环境与遗传危险因素研究和人群心血管疾病的预防和控制。

#### **He Chao**

Chao He, MD, has since 2003 been President of Sir Run Run Shaw Hospital, an affiliated hospital of the Zhejiang University College of Medicine, and the first Joint Commission International accredited public teaching hospital in China. Dr. He actively cares for patients and performs research, holding the rank of Professor at Zhejiang University College of Medicine, and is the director of a Zhejiang Provincial Key Biomedical Laboratory. Dr. He graduated from Zhejiang University College of Medicine and later from the China-Europe International Business School, and is widely recognized throughout China as a progressive and innovative healthcare administrator.

### **何超**

何超教授自 2003 年起担任浙江大学医学院附属邵逸夫医院院长。他一直从事临床工作，并重视医学研究，担任浙江省重点生物实验室主任等职。在他任职期间，邵逸夫医院成功地成为中国首家通过 JCI 认证的公立医院，在国内具有较高的知名度。他先后毕业于浙江大学医学院和中欧国际商学院，在医疗管理方面极具进取及创新意识，受到了国内外同行的广泛认同。

### **Liu Jin**

Dr. Liu Jin earned his MD in Anesthesiology at the Chinese Academy of Medical Sciences (1988), did postdoctoral training at the University of California, San Francisco, and joined the department of Anesthesia and Pain Management in Southwest Medical Center in Dallas as a Visiting Assistant Professor. He is now Chairman of the Department of Anesthesiology, Anesthesia and Critical Research of West China Hospital, Sichuan University, and is a National Changjiang Scholar. His recent research focuses on inhaled anesthetics and perioperative blood conservation. Plans for the future include promoting resident training, research and patient care in the department, and establishing and implementing policies and procedures to foster excellence in research.

### **刘进**

刘进博士于 1988 年在中国协和医科大获得医学博士学位。分别于美国加州大学旧金山医学院和德州大学西南医学中心麻醉科博士后和访问助理教授。他现任四川大学华西医院麻醉科和麻醉与危重病研究室主任，教育部长江学者特聘教授。他的主要研究方向为吸入麻醉药以及血液保护。今后，他将在这个领域继续努力，并在住院医师培训以及为提高麻醉医生和研究人员的科研和实践能力做出贡献。

### **Liu Qiang**

Dr. Qiang Liu received his MD and PhD degrees from the University of Illinois, along with resident training at Mount Sinai Hospital. He joined Harvard Medical School as an NIH principal investigator in 2003, and returned to China as a Professor in Sun Yat-Sen University (SYSU) Cancer Center in 2006. His research on the molecular mechanisms of anti-cancer therapy has resulted in significant contributions to the study of cell signaling in target treatment and tumorigenesis. Dr. Liu is the founding Director of Sun Yat-sen Institute of Hematology, and Deputy Director of the Office for Medical Sciences and Technology in SYSU. Dr. Liu will continue to do research that bridges the gap between bedside clinical problems and bench laboratory work, and to enhance international collaboration.

### **刘强**

刘强博士于 1997 和 2000 年分别获美国伊利诺大学理学博士 (PhD)、医学博士 (MD) 学位，并在纽约西奈山医学中心接受严格的临床住院医师培训。后于 2003 年作为美国 NIH 课题负责人在哈佛医学院从事基础研究。刘博士于 2006 年回国，现任中山大学肿瘤防治中心教授、中山大学血液病研究所首任所长及中山大学医学科学处副处长。刘博士的研究工作主要是肿瘤分子靶向治疗，在揭示肿瘤发生与靶向治疗中细胞信号传导的机制方面取得一定的成绩。刘博士获得国家自然科学杰出青年基金资助，并被选入“新世纪百千万人才工程”国家级人选，他将继续致力于转化医学的研究，在临床医疗与基础研究之间建立桥梁，并增进国内外的交流与合作。